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                                                       Protokół nr 44/2018 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w dniu 18 czerwca 2018 r. w godz. 16:00-17:30  

w Spółdzielni Socjalnej „Perspektywa” w Suwałkach 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 

1/ Kamil Lauryn-Przewodniczący Komisji 

2/ Bogdan Bezdziecki 

3/ Zbysław Wojciech Grajek       

   4/   Jacek Juszkiewicz 

   5/   Józef Wiesław Murawko 

   6/   Sławomir Jan Szeszko 

   7/  Zdzisław Stanisław Ścięgaj  

 

W posiedzeniu udział wzięli    :                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                     

  

1/ Ewa Beata Sidorek             - Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk,                                                          

2/ Dorota Szczęsna                 - Główny Specjalista w  Wydz. Spraw Społecznych,                                                               

3/ Jerzy Gałązka                     - Naczelnik Wydz. OŚiGK 

4/ Adam Karczewski              - Naczelnik WSO 

5/ Andrzej Turowski              - Przewodniczący Miejskiej Kom. Rozw. Probl. Alkohol.  

6/ Marzenna Burba                 - Prezes SS „Perspektywa”, 

7/ Tomasz Drejer                    - Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni, 

8/ Waldemar Borysewicz       - Dyrektor OSiR-u   

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Posiedzeniu przewodniczył Kamil Lauryn, który powitał zebranych i przypomniał,  

że proponowany porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami. 

Poinformował, że do porządku dziennego został dodany dodatkowy punkt: Zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie 

wykorzystanego do kąpieli na Zalewie Arkadia w Suwałkach. W związku z prośbą Waldemara 

Borysewicza - Dyrektora OSiR-u Przewodniczący zaproponował nowy porządek obrad: 

Radni nie wnieśli uwag do zaproponowanego  porządku obrad. 

Radni przyjęli jednogłośnie następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie protokołu nr 43/2018 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych                                 

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  23 maja 2018 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania oraz 

wysokości stawek opłat za postój pojazdów samochodowych na drogach publicznych 

w strefie i sposobu ich pobierania. 
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3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca 

okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na Zalewie Arkadia w Suwałkach. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającą uchwałę w  sprawie podziału Miasta 

Suwałki na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych 

wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Miasta 

Suwałki na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib 

obwodowych komisji wyborczych. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia dla terenu miasta Suwałk 

ograniczenia w godzinach nocnych sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych 

do spożycia poza miejscem sprzedaży. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad usytuowania na terenie 

miasta Suwałk miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych oraz 

wprowadzenia zakazu sprzedaży, podawania, spożywania i wnoszenia napojów 

alkoholowych. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń 

na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie miasta Suwałk. 

9. Wolne wnioski  

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 43/2018 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  23 maja 2018 r. 

 

Kamil Lauryn zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego stwierdził, że protokół 

nr 43/2018 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej  

w Suwałkach, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania oraz 

wysokości stawek opłat za postój pojazdów samochodowych na drogach publicznych          

w strefie i sposobu ich pobierania. 

Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 2 

Sławomir Jan Szeszko zapytał o zmiany w nowym projekcie uchwały. 

Tomasz Drejer odpowiedział, że  w związku z nowelizacją  ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o 

drogach publicznych należy dostosować zapisy uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach do 

obowiązujących przepisów prawa. Ponadto Prokurator Rejonowy w Suwałkach we wniosku 

skierowanym do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku wskazał na 

uchybienia. Uznając część uchybień za zasadne istnieje konieczność skorygowania 

obowiązującej uchwały. Nowych regulacji nie ma; projekt uchwały porządkuje stan prawny        

i niweluje zarzuty przedstawione w skardze Prokuratora.    
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Wniosków i uwag nie stwierdzono. 

Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały: 

za                                                -   7 radnych, 

przeciw                                       -   0   

wstrzymało się od głosu             -   0  . 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały sprawie ustalenia strefy płatnego 

parkowania oraz wysokości stawek opłat za postój pojazdów samochodowych na drogach 

publicznych  w strefie i sposobu ich pobierania. 

Opinia Komisji  stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca 

okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na Zalewie Arkadia w Suwałkach 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4. 

Waldemar Borysewicz przedstawił argumenty przemawiające za  pozytywnym zaopiniowaniu  

projektu uchwały. Poinformował, że  obecnie zbiornik wodny nie posiada aktualnego profilu 

wody nie było możliwości utworzenia w obecnym sezonie letnim kąpieliska; w związku                

z zaistniała sytuacją został opracowany projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli w okresie od 12 lipca 2018 r. 

do 10 sierpnia 2018 r. Kąpielisko w 100% będzie czynne w przyszłym roku. W chwili obecnej 

trwają prace nad opracowywaniem profilu wody. 

Sławomir Jan Szeszko zapytał, co z miejscem do kąpieli do dnia 12 lipca 2018 r. 

Waldemar Borysewicz odpowiedział, że niestety do tego czasu jest oficjalny zakaz kąpieli na 

Zalewie Arkadia.  

Ewa Beata Sidorek zapytała o zagrożenia związane z terminem otwarcia miejsca do kąpieli; 

projekt uchwały będzie poddany głosowaniu na sesji w dniu 27 czerwca 2018 r. Zgodnie               

z przepisami uchwała może wejść w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Podlaskiego.  Istnieje prawdopodobieństwo, że  12 lipca 2018 r.  

nie będzie można dopuścić do korzystania z kąpieli. 

Waldemar Borysewicz odpowiedział, że w takiej sytuacji termin zezwalający na kąpiel będzie 

przesuwany;  przepisy mówią o 30 dniach bez przerwy. 

Sławomir Jan Szeszko zadał pytanie, kiedy opublikowana zostanie uchwała w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Podlaskiego. 

Jerzy Gałązka odpowiedział, że wszystko zależy od tego kiedy Przewodniczący Rady 

Miejskiej podpisze  przegłosowaną uchwałę. Jest szansa, że w ciągu 3-4 dni od podpisania 

uchwała będzie opublikowana. 

  



4 
 

Więcej wniosków i uwag nie stwierdzono. 

Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały: 

za                                                -   7  radnych, 

przeciw                                       -   0  

wstrzymało się od głosu             -   0 . 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca 

okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na Zalewie Arkadia w Suwałkach. 

 Opinia Komisji  stanowi załącznik nr 5 do protokołu     

Ad pkt. 4   

 Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającą uchwałę w  sprawie podziału Miasta 

Suwałki na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych 

wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 

 Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6.  

Adam Karczewski omówił projekt uchwały. 

Józef Wiesław Murawko zapytał czy liczba mandatów uzależniona jest od ilości 

mieszkańców. 

Adama Karczewski odpowiedział, że tak. Pod uwagę brana jest liczba mieszkańców na dzień 

31 grudnia 2017 r., jednolita norma przedstawicielstwa to 2919,13. Liczba wybieranych 

radnych to 23. Podkreślił, że  projekt uchwały został skonsultowany z Krajowym Biurem 

Wyborczym i Komisarzem Wyborczym w Suwałkach. 

 Więcej wniosków i uwag nie stwierdzono. 

Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały: 

za                                                -   7  radnych, 

przeciw                                       -   0  

wstrzymało się od głosu             -   0 . 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającą uchwałę w  sprawie podziału 

Miasta Suwałki na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych 

wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 

Opinia Komisji  stanowi załącznik nr 7 do protokołu     
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Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Miasta 

Suwałki na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib 

obwodowych komisji wyborczych. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8. 

Adam Karczewski omówił projekt uchwały.  

Wniosków i uwag nie stwierdzono. 

Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały: 

za                                                -   7  radnych, 

przeciw                                       -   0  

wstrzymało się od głosu             -   0 . 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

podziału Miasta Suwałki na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz 

siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

Opinia Komisji  stanowi załącznik nr 9 do protokołu     

Ad pkt. 6  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia dla terenu miasta Suwałk 

ograniczenia w godzinach nocnych sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do 

spożycia poza miejscem sprzedaży. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Andrzej Turowski omówił projekt uchwały. Podkreśli, że ustawodawca dokonał zmiany 

brzmienia art. 12 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Nowe 

brzmienie tego artykułu uprawnia radę gminy do podjęcia uchwały w sprawie ograniczenia        

w godzinach nocnej sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza 

miejscem sprzedaży. Ograniczenia mogą dotyczyć sprzedaży między godz. 23:00 a 6:00. 

Ewa Beata Sidorek poinformowała, że projekt uchwały ma zarówno sympatyków jak                    

i przeciwników; zaznaczyła, jednak, że na samej ulicy Tadeusza Kościuszki jest sporo sklepów 

sprzedających alkohol. Nie do zaakceptowania jest sytuacja w weekendy, kiedy to są krzyki, 

przepychanki, wyzwiska, wulgarne słowa a nawet bójki. Do Rady Miasta i Prezydenta Miasta 

wpłynęło pismo od przedsiębiorców, właścicieli, sprzedawców sklepów oferujących sprzedaż  

alkoholu całodobowo z prośbą aby nie podejmować uchwały zakazującej sprzedaży alkoholu 

w godzinach nocnych. Jednym z przedstawionych argumentów jest powstanie nielegalnych 

punktów sprzedaży alkoholu. Z tym argumentem nie zgadza się, ponieważ w odpowiednie 

służby będą pilnowały, aby do takiej sytuacji nie dopuścić. W sąsiednich państwach przepisy 

w tym względzie są bardziej  rygorystyczne a zagrożenia działalnością tzw. „czarnych melin” 

nie ma. Mając na uwadze bezpieczeństwo mieszkańców oraz możliwość prawną jest za 

ograniczeniem godzin nocnej sprzedaży alkoholu. 

Kamil Lauryn zapytał, czy skrócenie czasu sprzedaży alkoholu od godz. 23:00 jest 

wystarczające. 
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Ewa Beata Sidorek powiedziała, że jest to efekt w sensownego kompromisu. Miejska Komisja 

ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych konsultowała tę godzinę z przedsiębiorcami. 

Sławomir Jan Szeszko powiedział, że w jego przekonaniu projekt uchwały nie wpłynie na 

zmniejszenie spożycia alkoholu. Jednak ważna jest kwestia bezpieczeństwa mieszkańców. 

Bogdan Bezdziecki  zauważył, że ograniczenie godzin sprzedaży nocnej alkoholu może 

spowodować zmniejszenie zysków właścicieli placówek oraz możliwość utraty pracy 

zatrudnionych pracowników; czy w związku z tym do Urzędu Miejskiego nie będą wpływały 

wnioski o odszkodowania. 

Andrzej Turowski  odpowiedział, że nie ma takiej możliwości.   Podpisane są koncesje na 

sprzedaż alkoholu i  obowiązują one  na czas określony w umowie. Ograniczenie czasu nocnej  

sprzedaży alkoholu jest zapisem ustawowym nie podlegającym dyskusji. 

Sławomir Jan Szeszko zapytał o ilość całodobowych sklepów na terenie miasta zajmujących 

się całodobową sprzedażą alkoholu. 

Dorota Szczęsna, Andrzej Turowski  odpowiedzieli, że na terenie Miasta  funkcjonuje  127 

podmiotów zajmujących się sprzedażą alkoholi ;  w liczbie tej jest 11 sklepów całodobowych, 

w tym również sprzedających artykuły spożywcze oraz 11 stacji benzynowych. 

Zbysław Wojciech Grajek zapytał, czy ograniczenie sprzedaży nocnej dotyczyć również 

będzie stacji benzynowych. 

Andrzej Turowski, Kamil Lauryn odpowiedzieli, że ograniczenie będzie obowiązywało bez 

wyjątku wszystkie podmioty zajmujące się sprzedażą alkoholu.  

Zbysław Wojciech Grajek potwierdził wcześniejsze wypowiedzi i powiedział, że propozycja 

ograniczenia godzin nocnej sprzedaży alkoholu  to nie kwestia dostępności a wyłącznie 

względy bezpieczeństwa.   

Więcej wniosków i uwag nie stwierdzono. 

Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały: 

za                                                -  7  radnych, 

przeciw                                       -   0  

wstrzymało się od głosu             -   0 . 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia dla terenu miasta 

Suwałk ograniczenia w godzinach nocnych sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych 

do spożycia poza miejscem sprzedaży. 

  Opinia Komisji  stanowi załącznik nr 11 do protokołu                                                                  

Ad pkt.7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad usytuowania na terenie 

miasta Suwałk miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych oraz wprowadzenia 

zakazu sprzedaży, podawania, spożywania i wnoszenia napojów alkoholowych. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
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Andrzej Turowski omówił projekt uchwały. 

Sławomir Jan Szeszko zapytał czy przedstawiony projekt związany jest z udzielonymi 

koncesjami. 

Andrzej Turowski odpowiedział, że nie. W przypadku powstania w pierwszej kolejności 

sklepu monopolowego a później n.p. przedszkola -  koncesja jest ważna na czas określony            

w tym dokumencie. 

Kamil Lauryn zapytał o ilość metrów od sklepu monopolowego przy ul. T. Kościuszki                  

( naprzeciw Domu Nauczyciela) a istniejącego obok przedszkola. 

Ewa Beata Sidorek odpowiedziała, że odległość mierzona jest od wejścia do placówki; w tym 

przypadku wejście  do przedszkola jest od podwórka i wymagana odległość jest zachowana. 

Zbysław Wojciech Grajek zapytał, czy w przedstawionym projekcie uchwały możliwy jest 

zapis mówiący o tym, że przepisy te nie dotyczą istniejących placówek zajmujących się 

sprzedażą alkoholu.  

Dorota Szczęsna odpowiedziała, że nie ma takiej możliwości; przepisy ustawy określają 

warunki, jakie muszą być spełnione przez podmioty zajmujące się handlem alkoholem.  

Zbysław Wojciech Grajek zwrócił uwagę, że wcześniej zwracał się z prośbą o przedstawienie 

na piśmie konsekwencji wprowadzenia w życie tej uchwały. Stwierdził, że problem jest 

newralgiczny – nie wiadomo  jak nowa sytuacja wpłynie na funkcjonowanie sklepów.  

Dorota Szczęsna odpowiedziała, że w dwóch problematycznych przypadkach koncesja kończy 

się w 2019 i 2020 roku, zaś w jednym właściciel zastanawia się o przeniesieniu sklepu w inne 

miejsce.  

Więcej uwag i wniosków nie stwierdzono. 

Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały: 

za                                                -   7  radnych, 

przeciw                                       -   0  

wstrzymało się od głosu             -   0  . 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad usytuowania na 

terenie miasta Suwałk miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych oraz 

wprowadzenia zakazu sprzedaży, podawania, spożywania i wnoszenia napojów alkoholowych. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Ad pkt.8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych na terenie miasta Suwałk. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu 

Andrzej Turowski  omówił projekt uchwały. 
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Sławomir Jan Szyszko zapytał o tzw. wolne punkty  sprzedaży alkoholu w detalu. 

Dorota Szczęsna odpowiedziała, że nie są to wolne punkty a niewykorzystany limit wydanych 

zezwoleń na sprzedaż alkoholu. 

Uwag i wniosków nie stwierdzono. 

Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały: 

za                                                -  7   radnych, 

przeciw                                       -  0   

wstrzymało się od głosu             -  0   . 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie miasta Suwałk. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu 

Po wyczerpaniu pkt 8 porządku dziennego  Marzena Burba –Prezes Spółdzielni Socjalnej 

„Perspektywa” w Suwałkach zaprezentowała działalność prowadzonej Spółdzielni.  

Józef Wiesław Murawko zainteresował się przeprowadzeniem prezentacji programu 

przeciwdziałania alkoholowi w szkołach. 

Marzenna Burba odpowiedziała, że zainteresowanie szkół jest ogromne, ponieważ 

prezentacje te są darmowe. 

Józef Wiesław Murawko, Zbysław Wojciech Grajek zaproponowali, aby tym problemem 

zainteresować radnych Rady Miejskiej. 

Ad pkt. 9 

Wolne wnioski 

Józef Wiesław Murawko, Zbysław Wojciech Grajek zobligowali Przewodniczącego Komisji  

do przedstawienia Prezydentowi Miasta wniosku  o wsparcie finansowe Spółdzielni Socjalnej 

„Perspektywa” na przeprowadzenie akcji propagandowej w szkołach z funduszu 

przeciwdziałania alkoholizmowi 

Kamil Lauryn podkreśli;, że sprawa jest bardzo ważna i w szkołach powinny być 

przeprowadzane prezentacje dot. szkodliwości alkoholu. Problem polega na tym, że nie zawsze 

pracownicy placówek szkolnych  potrafią zorganizować spotkanie, które zainteresuje dzieci. 

Dlatego prezentacje powinny być przeprowadzane przez profesjonalistów, nie koniecznie na 

terenie szkoły. 

Józef Wiesław Murawko zapytał, ile osób bezdomnych -w ciągu istnienia Spółdzielni- podjęło 

pracę. 

Marzenna Burba odpowiedziała ,że przez 2,5 roku działalności Spółdzielni 8 osób podjęło 

pracę.  

Więcej wolnych wniosków nie stwierdzono 
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Kamil Lauryn  podziękował za przybycie i zamknął posiedzenie Komisji. 

 

Po zakończeniu obrad uczestniczący w posiedzeniu Komisji oprowadzeni zostali po obiekcie 

należącym do Spółdzielni Socjalnej „Perspektywa”. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

         Przewodniczący Komisji  

       Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

       Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

                    Kamil Lauryn 

 

Protokół sporządziła: 

 

Danuta  Teresa Skucz 

Inspektor Biura Rady Miejskiej 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


